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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Nem érez ellentmondást a szavak és a tettek között?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Rétvári Bence államtitkár úr bejelentette, hogy az energiaitalok káros hatásairól kampányt indít a
kormány, amely lépés rendkívül fontos és előremutató, ugyanakkor – tekintettel a probléma súlyára
– további intézkedéseket, konkrét lépéseket látok szükségesnek.

Miközben arról beszélnek, hogy vissza kell szorítani az energiaitalok fogyasztását a fiatalok és a
gyermekek  körében,  aközben  a  kormány  az  elmúlt  években  több  mint  18  milliárd  forinttal
támogatta  az egyik,  ilyen terméket  gyártó céget.  Ennek fényében nem éreznek ellentmondást  a
szavak és a tettek között? Nem gondolják, hogy ennek az állami pénznek jobb helye lett volna akár
egy  olyan  beruházásnál  vagy  vállalkozásnál,  amely  egészséges  élelmiszereket  állít  elő  vagy
forgalmaz? A későbbiekben is tervezik, hogy azon szülők adóforintjaiból, akiknek a gyermekeit a
szavaik szerint meg szeretnék védeni, azokat a gyárakat támogatják, amelyek ezeket előállítják? Ki
tudja-e jelenteni Miniszer úr, hogy a kormány a továbbiakban nem támogat állami pénzből olyan
vállalkozásokat, amelyek termékei a gyermekeink egészségét veszélyeztetik?

A kampány indításán kívül tervez-e további lépéseket, akár jogszabály-változtatásokat a kormány?
Például  előírják-e  a  gyártóknak,  hogy  a  termék  dobozán  a  dohánytermékekhez  hasonlóan,  jól
látható módon tüntessék fel, hogy az adott ital fogyasztása milyen egészségügyi kockázatokkal jár?

Tervezik-e, hogy az energiaitalok forgalmazására vagy reklámozására korlátozásokat vezetnek be,
ahogy több, egészségügyi kockázattal járó termék esetében erre van példa?

Ugyanakkor  nemcsak  az  energiaitalok,  hanem  számos  más  élelmiszer  túlzott  fogyasztása  is
hozzájárul ahhoz, hogy a magyarság Európa legelhízottabb nemzetei közé tartozik, és a helyzet a
felmérések szerint az utóbbi években (részben a koronavírus miatti lezárások okán) a korábbiaknál
is tovább romlott. A kormány eddig nem alkotott stratégiát arra nézve, hogy a magyar lakosság



 
egészségi állapota érdemben javuljon, pedig a mozgásszegény életmód is sajnos terjedőben van, a
saját  bevallásuk  szerint  soha  nem sportolók  aránya  az  elmúlt  években  nőtt.  További  kérdésem
emiatt,  hogy  mit  tesz  a  kormány  azért,  hogy  a  magyar  lakosság  egészségi  állapotán  javítson?
Látható  ugyanis,  hogy  az  eddigi  intézkedések  hatékonysága  rendkívül  alacsony,  több  mutató
vonatkozásában is romlott a helyzetünk, kérem ezért, hogy a válaszban ne szorítkozzon csupán az
eddigi intézkedések felsorolására, a további tervekről szíveskedjen tájékoztatni.

Várom érdemi válaszát!
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